
Dames en heren, meneer de voorzitter, 
 
Ongeveer 9 maanden geleden waren u en ik hier ook in deze zaal. 
Wat is er sindsdien gebeurd? Er was mij toegezegd dat ik op de 
hoogte gehouden zou  worden van de ontwikkelingen. Helaas hebben 
de sprekers niets van de uwen vernomen en uit de media en de 
website van de gemeente ben ik ook niet veel  wijzer geworden. Pas 
de afgelopen dagen verschenen in diverse media enige berichten. 
 
Wat is er met onze visie op de plannen gebeurd?  
Ik kan in herhaling vallen in wat wat ik toen heb gezegd, maar dat 
voegt niets toe. Wel wil ik zeggen dat het verband tussen de 
commerciele plannen van de uitbouw van de kiosk en het aanlijnen 
van honden behoorlijk mank gaat. 
We zien dat het hondenlosloopgebied is aangepast met als resultaat 
dat de hondenuitlaters slechts 1 rondje kunnen lopen over 2 
zandpaadjes. Geen verbetering t.o.v. het vorige plan . Mensen zullen 
daarom eerder naar de Epese hei gaan.  
 
 
Ik blijf me  verbazen over het verslag van het adviesbureau dat 
spreekt over 30.000 bezoekers per jaar.   
Hier werden ook getallen genoemd door Oranjewoud ( plan 
Transferium) die geen enkele onderbouwing hadden. Arcadis gaat 
gemakshalve maar uit van schattingen over 5 jaar. Dus ook geen 
enkele onderbouwing en na 5 jaar komen ze hier altijd mee weg. 
Want de situatie is dan uiteraard gewijzigd. Nu stelt Arcadis dat er 
straks op jaarbasis 30000 bezoekers extra komen. Hoe komt Arcadis 
tot de geschatte aantallen zonder enig onderzoek? 
 
Een globale berekening van wat het kan betekenen voor Heerde als 
er 30000 bezoekers extra komen, en dat zonder uitbreiding van de 
parkeerplaats. 
 
Gebaseerd op de dagen dat de Ossenstal open is, dat zijn ongeveer 
250 dagen, zal de kiosk ook 250 dagen open zijn. Echter door slecht 
weer etc. gecorrigeerd zullen minder effectieve omzetdagen voor de 
kiosk/restaurant overblijven. Dat zijn dan circa 200 bezoekers extra 
per dag.  
 



De Renderklippen moet  wel een zg. U.S.P. hebben en behouden, een 
`unique selling point’, en dat zijn tot nu toe voornamelijk de mensen 
die hun hond vrij kunnen uitlaten.  
 
Dagen geleden vernam ik dat de beheerder van de uitspanning op de 
golf aan het Heerderstrand vertelde dat  de bezitters van loslopende 
honden  hem meer omzet opleveren.  
 
Die hondenuitlaters  zal u voor een groot deel gaan missen, want 
overal kan je je hond aan de lijn uitlaten. Dus er zal heel veel 
marketing inspanning gepleegd moeten worden om deze mensen te 
compenseren. Welk unieks blijft nu over in vergelijk met de wijde 
omgeving? 
 
Het gaat niet over de in mijn ogen belachelijke claim dat aangelijnde 
honden een compensatie zullen zijn voor de extra CO2 uitstoot van al 
die auto’s die naar het benoemde restaurant zullen rijden. Daar was 
het mislukte transferium voor bedoeld. Van de loslopende beesten 
hebben de heide geen last, de schapen lopen er toch ook doorheen?  
 
Nog enige kritische punten uit het rapport van Arcadis: 
 
Waarom kloppen de tekeningen niet met de borden op de hei. 
(Honden aangelijnd) Driekwart heide van de gemeente Heerde is op 
de tekening geen losloopgebied, terwijl wel als zodanig gezien wordt.  
Graag onderbouwd antwoord. 
 
 
Uit het rapport van Arcadis maken wij de conclusie op dat de 
gegevens te optimistisch zijn. En is geen enkele onderbouwing.  
Graag willen wij uitleg: waarom geeft de inperking van het 
hondenlosloopgebied minder verstoring van licht, geluid en zicht ? 
(dit is nl.geen enkel argument)  
 
Effecten van de zeer sterke toename van edelherten, varkens en 
wolven over 5 jaar worden niet vermeld. Desastreus – graag 
onderzoek op de effecten, objectief. 
 
Kwaliteitsverbetering van het heidegebied is door minder honden  
niet onderbouwd.  Gewoon een aanname. Echter door de 
aanwezigheid van teveel varkens en edelherten t.o.v. 5 jaar geleden, 



treedt een kwaliteitsverslechtering op. Niets hierover in het rapport. 
Ook geen vermelding over de effecten voor amfibieën en reptielen.  
 
Al met al, zijn wij zeer kritisch over de cijfers uit het Arcadis rapport. 
En daarmee is het verband van het rapport met de noodzaak om de 
honden aan te lijnen in onze ogen ongegrond. 
 
Dank voor uw aandacht 
 
15 januari 2018 
 
Hans de Boer 
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